
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
Tel.(fax): 22-467-502, 467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 2001. január 23-én (kedd) 15 órakor tartja ülését.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1.1 Művelődési ház 2000. évi munkájának értékelése 2001. év feladatai.
Előadó: Bediné Németh Márta igazgató

2.1 Költségvetés és terv 200I. évi tervezete.
Előadó: Farkas János polgármester

3.1 Bejelentések, javaslatok,

melynek tárgyalásához meghívom.

t Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.
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T o r d a s, 2001. január 17.

~~
Farkas János
Polgármester
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Jelenléti ív

a 200 l. év január 23. napján
megtartott képviselőtestületi ülésről

1.1 Botta Zsoltné

2.1 Citka János

3.1 Derecskei János

4.1 Farkas János

5.1 Fábián Jánosné

6.1 Kunsági László

7.1 Rácz József

8.1 Dr. Rákosi Miklós

9.1 Vasvári Pál

10.1 Zéman Géza

11.1 Márki Ferenc jegyző
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének2001. január 23-án megtartott üléséről.

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal

Jelen vannak: Cifka János, Derecskei János, Farkas János, Fábián Jánosné, Kunsági László,
Dr. Rákosi Miklós. Rácz József, Vasvári Pál, Zéman Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Tóth Zoltánné pü. Előadó
Bediné Németh Márta műv. ház igazgató

Igazoltán távol: Botta Zsoltné képviselő

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapitja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:

1./ Művelődési ház 2000. évi munkájának értékelése, 2001. év feladatai.
Előadó: Bediné Németh Márta intézményvezető

2.1 Költségvetési és terv 200l. évi tervezete.
Előadó: Farkas János polgármester

3.1 Bejelentések, javaslatok

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúan elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1.1 Művelődési ház 2000 évi munkájának értékelése 200 I év tervei

Az írásos anyagok mellékelve.

Hozzászólások

Zéman Géza - személy szerint jónak értékeli a művelődési ház elmúlt évi munkáját, sőt vissza
gondolva az elmúlt évekre, a munka egyre jobb. A művelődésre fordított pénzek oda lettek
fordítva, amire a testület akarta, tervezte. Méltán büszkék lehetünk a kulturális tevékenységre,
ami településünkön folyik.
Javasolja külön reklám szakember alkalmazását.

Cifka János - jó volt az elmúlt év, de kevés volt a résztvevő, már ami a rendezvények számát
illeti. Jobb propagandával, a szervezés külső segitségével kellene fokozni a résztvevők

számát.
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Jobban ki kell használni a felépített szabadidő központot. Kérdezi milyen millenniumi
szoborra gondolt az igazgató, mi lesz a szilveszteri bállal?

Derecskei János - színvonalas, jól szervezett évet zártunIc A programok kellenek, azokra a
megfelelő anyagiakat biztosítani kell.
Tordas hagyományait, múluát meg kellene őrizni. Mi van a már korábban szóba került
múzeummal?

Farkas János polgármester elmondja, hogy az elmúlt évben a ház személyi ellátottsága rossz
volt. A ház igazgatója egyedül volt, nem vett fel maga mellé másik személyt aki segíthetett
volna a szervezésben.

Vasvári Pál- a szabadtéri színpad nyári jobb kihasználása fontos volna.

Bediné Németh Márta - művelődési ház igazgató válaszában elmondja, hogy az elmúlt év
májusától egyedül vitte a ház munkáját. Mert olyan munkatársat nem kapott, aki segíthette
volna munkáját.
A millenniumi szobor tervezete még csak most készül, de a szervező bizottság még ebben az
évben szeretné azt felállítani. Itt nem hagyományos értelembe vett szoborról van szó, de lehet
konkrét szobor és jelképes, stilizált emlékmű is.
A szilveszteri bál rendezését meg kell hirdetni. A dupla költségek miatt meggondolandó a
szervezése.
A falumúzeum gondolatát még nem adtuk fel. Ez csupán pénz kérdése. Kéri a testületet erre
is gondoljanak a költségvetés tervezése során.

Farkas János polgármester összefoglalójában elmondja, hogy a művelődési ház jól zárt előző

éve mellett az idei jó tervről szereztünk tudomást.
Közös munkával, jó szervezéssel oda kell hatnunk, hogy a tervezett és megszervezett
programok látogatottság nőjön, hogy lakosságunk természetesnek vegye a rendszeres
kiállítások, rendezvények, kulturális elődadások látogatását.
Javasolja az elmúlt évről szóló beszámoló és a 2001 évi terv elfogadását.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület a művelődési ház elmúlt évi munkájáról szóló
beszámolót és a 2001 évi program tervezetet egyhangúlag, jóváhagyólag tudomásul vette.

2.1 A 200 I évi költségvetés és terv tervezete

A tervezet mellékelve.

Hozzászólások:

Farkas János polgármester a jegyző segítségével ismerteti a költségvetés számszaki adatait, a
különböző számításokat. Kéri, részleteiben vitassa meg a testület a tervezetet, tegyen
javaslatot az esetleges módosításokra, illetve döntsön egyes rész területek pénzügyeiről, mely
döntés a tervezet második fordulós tárgyalásának alapját képezi. Egyben tájékoztatja a
testületet, hogya pénzügyi tervezet a munkahelyek vezetőinek és illetékeseinek bevonásával
készült el, az tartalmazza a tényleges adatokat és mindazokat a feladatokat, amelyre külön
keretet kívánnak kérni.
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Derecskei János javasolja a telekárak 2001 évi tételét megemelni legalább 3000 Ft/m2-re,
egyben javasolja az egészségház tervezésének és beruházásának elinditását, melyet
fontosabbnak tart, mint az iskolai tetőtér beépítés megvalósítását. Javasolja a köztisztviselőí

alap tervezetben meghatározott összegének meghatározását.

Zéman Géza a szociális rendelet felülvizsgálata a bér és jövedelmi viszonyok megváltozása
miatt kerüljön minél előbb napirendre.

Vasvári Pál bevételeink növelésére nincs mód, ezért a meglévő lehetőségeink erejéig
tervezhetünk. Nem szerepel a fejlesztések között a kézilabda pálya felújítása.

Márki Ferenc jegyző kéri, hogy a testület a martonvásári önkormányzattal kötött igazgatási
társulás összegéről külön határozattal is döntsön. Egyben felhívja a testület figyeImét a
kialakult bérfeszültségre, amely a minimálbér emelkedés miatt következett be. Ha teheti a
testület képezzen alapot ennek feloldására.

Fábián Jánosné - az iskola kéri az osztályfőnöki pótlékok megemelését.

Dr. Rákosi Miklós az osztályfőnöki pótlék aránya így is magasabb a jogszabályi minimumnál.
Nem javasolja az emelést, helyette viszont támogatja a minimálbér emelés miatt bérfeszültség
feloldását.

Cifka János mint a Gazdasági Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a tervezetet
átvizsgálta. Megállapította, hogy a tervezet figyelembe vette mindazokat a feladatokat,
amelyeket a költségvetési koncepció meghatározott, sőt a jogszabályban meghatározottakat is
részletesen kidolgozta. A tervezet hagy nyitott kérdéseket, amelyekre a bizottság készített
javaslatot is, de amelyhez szükséges a képviselők állásfoglalása is.

A bevételek növelése érdekében javasolja a bizottság az építési telekárak 2001 évi szintjét
1800 Ft/m2-ben megállapítani.

A képviselőtestület két tartózkodással, egy ellenszavazattal és hat igen szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

112001. (I. 23.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete az önkormányzati
tulajdonban lévő építési telkek árát 2001 január l-től

1800 Ft/m2-ben állapítja meg.

Javasolja a bizottság a polgármesteri és a jegyzői illetmény meghatározását is, amelyet a
költségvetés tervezete még nem tartalmaz. A mellékelt táblázat és javaslat alapján,
figyelemmel a bizottság javaslatára is a polgármester havi tiszteletdíját 75.000 Ft-ban, a
jegyző személyi fizetését 166.900 Ft-ban javasolja megállapítani, egyben javasolja a
köztisztviselői illetményalap 35.600 Ft-ban megállapítani.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

Jl.....-- _
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2/2001. (I. 23.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Farkas János
polgármester tiszteletdíját 2001. január l-től havi
bruttó 75.000 Ft-ban állapítja meg.

3/2001. (I. 23.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete Márki Ferenc
jegyző személyi fizetését 2001. január l-től havi
bruttó 166.900 Ft-ban állapítja meg.

4/2001. (I. 23.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete aköztisztviselők

2001 évi illetmény alapját havi 35.600 Ft-ban
állapítja, meg, mely összeg a költségvetési rendelet
részeként jelenjen meg.

Egyetértésben a jegyző javasItával a bizottság javasolja az igazgatási társulási költségek
kidolgozott tételeinek elfogadását azzal, hogy a művészeti iskola tordasi létszámát ellenőrizni

szükséges.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

5/2001. (I. 23.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete az igazgatási
társulás 2001. évi összegét 3.144.230 Ft-ban
állapítja meg.

A bizottság a továbbiakban javasolja továbbá:
- a mínimálbér emelés miatt bérfeszültségek feloldását az egészségügyben és az oktatásban
(óvoda, iskola).
Javasolja az óvoda részére havi 15.000 Ft, az iskola részére 10.000 Ft, bérkiegészítés
megállapítását, mely keretet az intézmény vezetője oszthat fel. Javasolja az egészségügyben
az orvos és az ápolónő fizetésének emelését, úgy, hogy az orvos fizetése havi bruttó 65.000 Ft,
az ápolónő fizetése havi bruttó 50.000 Ft-legyen.
- az óvoda szakmai eszköz beszerzésére 400.000 Ft,
- az iskola szakmai eszköz beszerzésére 800.000 Ft,
- a művészeti iskola szakmai eszköz beszerzésére 400.000 Ft,
- sportegyesület müködési költségei támogatását plusz 200.000 Ft-al,
- a polgármester fizetéséhez viszonyítottan a képviselők, bizottsági elnökök is részesülhetnek
tiszteletdíjban. Az erről készült kimutatás a mellékletben szerepel. Javasolja, hogy a
képviselők ezt ne vegyék fel, de ajánlják fel valamilyen községpolitikai célra.

l

J _
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Farkas János polgármester ismerteti a nyugdíjas klub kérését, amelyben évi 100.000 Ft
támogatást kémek. A művelődési ház már 50.000 Ft-ot betervezett, ezért javasolja annak
megemelését.

Derecskei János egyetért a tiszteletdij felajánlásával, részéről az egészségház építésére ajánlja
fel.

Dr. Rákosi Miklós - felajánlja eü. célokat szolgáló feladat segítésére.

Rácz József-lemond a tiszteletdíjról.

Vasvári Pál- sportkör fejlesztésére ajánlja fel.

Kunsági László - sportöltöző építésére, bővítésére ajánlja fel

Fábián Jánosné - egyetemen, főiskolán tanulók támogatására ajánlja fel.

Cifra János -lőtér felépítésére ajánlja fel.

Zéman Géza - diáksport céljaira ajánlja fel.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogya felajánlás felkészületlenül érte, ezért egyértelműen

nem tudja eldönteni, hogy az jogszerű e. Egy biztos: az így alakult felajánlásban valami nem
stimmel. Javasolja, hogy a testület tagjai a tiszteletdíjra fordítható összeget, amely mintegy 3,5
millió forint, egyenlőre szerepeltessék céltartalékként, amíg a felajánlás jogosságát kellően

tisztázzuk. Ezzellehetővé válik az alapos döntés előkészítés is.

Cifra János a bizottság elnöke a bizottság javaslata alapján a felújítások, fejlesztések
tervezetét ismertette.
Javasolja az utak hidakra plusz l millió forint tervezését, a két szolgálati lakásra összesen l
millió forint tervezését, a polgármesteri hivatal karbantartói részére kialakitandó öltözőre

300.000 Ft tervezését, atomateremre 1.2 millió forint tervezését, iskola udvar rendezés,
lépcső építés és talajvíz elleni szigetelésre 800.000 Ft tervezését, temető kerítés és WC
építésre összesen l millió forint tervezését. A művelődési ház hátsó kerítése nem a
legfontosabb feladat, ezért azt később is meg lehet oldani. Az iskola bövítése tervek
hiányéban tervezhetetlen, arra később vissza térhet a testület, csak úgy mint a millenniumi
szobor, vagy emlékmű állítására.
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Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (9 igen szavazattai) az alábbi
határozatot hozta:

6/2001. (I. 23.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a 2001. év
pénzügyi tervére benyújtott tervezetet a
hozzászólások során felvetettekkel és a közbülső

határozatok alapján javasolja kiegészíteni,
átdolgozni.
Az így összeállított tervezetet a beruházások,
felújítások rangsorolásával együtt javasolja újra a
testület elé tetjeszteni.
Felelős: polgármester
Határidő: 2001. február 15.

Több hozzászólás, bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította.
Kmf.

~{M--".-
polgármester


